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A probléma leírása; a hipotézis

 Több magyar csapat is külföldi bázisú, 

regionális ligákba távozott;

 Általában a legjobb és legnézettebb csapatokat 

veszítette el a magyar bajnokság;

 Komoly sportszakmai és gazdasági kérdések 

és érdekellentétek vannak;

 Hipotézisem: a távozó magyar csapatok 

átlagnézőszáma jóval magasabb, mint a 

magyar bajnokságban részt vevőké.



A regionális bajnokságok

 Több országra kiterjedő, nemzetközi sorozatok;

 A Liga-modellt követik;

 A gazdasági szempontok legalább olyan 

fontosak, mint a sportszakmaiak;

 Kettős célrendszer: minél több néző és minél 

magasabb színvonal;

 Általában a legtehetősebb klubok a résztvevők.



Jégkorong – SAPA Fehérvár AV19

 5 szezonon keresztül bajnok volt, majd 2007-

2008-as szezontól kezdve az osztrák bázisú 

EBEL-ben szerepel az első csapata;

 Itt a legjobb eredménye a legjobb 8 közé jutás;

 Távozása után alakult meg a MOL Liga;

 EBEL: 5 ország, 12 csapat;

 MOL Liga: 3 ország, 11 csapat;

 A fehérvári csarnok kihasználtsága szinte 

100%;

 Eközben a MOL Liga magyar csapatai pár száz 

néző előtt játszanak.



Diagram, jégkorong nézettség

Hipotézis: elfogadva.



Kézilabda – Telekom Veszprém KC

 9 egymást követő szezonban bajnok;

 2 éve szerepel a SEHA Ligában - címvédő;

 Az NB1 rájátszását első helyről kezdi;

 SEHA Liga: 7 ország, 10 csapat;

 NB1: 14 csapat;

 A SEHA Liga nézettsége jóval magasabb, mint 

az NB1 átlaga;

 A SEHA Ligát többen nézik Veszprémben, mint 

az NB1 rájátszását.



Kézilabda nézettség

Hipotézis: elfogadva.



Kosárlabda – Szolnoki Olaj

 Kiemelkedő eredmények, sokszoros bajnok;

 2012-13as szezont az Adria Ligában kezdi;

 Az NB1 középszakaszába kapcsolódott be;

 3 szezon után visszatértek az NB1-be;

 7. a legjobb helyezése az Adria Ligában;

 Adria Lga: jelenleg 6 ország, 14 csapat;

 NB1: 14 csapat (2015-16);

 Nem volt számottevően magasabb a 

nézőszám.



Kosárlabda nézettség

Hipotézis: elvetve.



Következtetések, további 

kérdésfelvetések

 Több magyar sikercsapat is regionális ligákba 

távozott;

 Ezek színvonala és nézettsége általában 

magasabb, mint az NB1 esetében;

 Kérdés azonban, hogy a nézők ezt mennyire 

fogadják pozitívan;

 Az itthon maradt csapatok számára sok a 

negatív hatás;

 Mi lesz a többi kiemelkedő csapattal?

 Hogyan növelhető az NB1 nézettsége és 

színvonala?



Köszönöm a megtisztelő figyelmet!


